

17

מחלקת המטה

אל: מנכ"ל, מנהל תפוצות, הסוכנות, אמריס (בן-ציון) (ק"מ)

מיוזג מסמכים סודי
בתול

בהור

071430
0117
18/18 - רכב

הרצל ענבר

יהודי אתיופיה

- א. 1) דרושה החלטה מיידית לגבי המשך הטיפול הציבורי בנושא.
- 2) יש מקום לחשש כי על רקע תחשבות בעבר ותגובות יהודי אתיופיה בארץ יתחילו חוגים יהודיים להאשים המוסדות בארץ ברשלנות במקרה הסוב ובמזימה אפלה במקרה הגרוע.
- 3) ההיערכות לקראת הטיפול בבעיות הצפויות בכל החזיתות חלווה כמובן בהחלטה על אופי המשך הטיפול מבחינה אופרטיבית:
 - א. אם יש תקווה להמשך המבצע בעיקר על פי ההסדרים שפעל עד כה מוטב כמובן לעבור את נחשול הפרסום ההתענינות והביקורת תוך הימנעות מירבית מתגובות ויוזמות מצדנו.
 - ב. אם יוחלט לטפל בעיקר באמצאות גיוס תמיכה מדינית ודעה קהל עלינו לנצל זדוקא חשיפה הרחבה שהנושא סיבל באמצעות התקשורת ולפנות לגורמים הציבוריים, פוליטיקאים, ארגונים וכד'. כל עוד ההתענינות כעיצומה והיא ניזונה מהתקשורת הכללית (האוהדת) ולא רק מ"הסברה" שלנו.
- 4) בכל מקרה נצטרך להערכאי לקיים התייעצות מתמדת וחילוּפי מידע עם מנהיגות יהודית אחראית גם אם החלטתנו תהיה להמנע מיוזמות ציבוריות ופניה אל דעה הקהל. זאת משום שאחרי שפורסם כי המכצע הופסק - יהיו רבים אשר מכוונות טובות וטהורות יטענו כי אין ברירה אלא לגייס דעה קהל ולחץ על סודאו ואתיופיה ויהיה קשה לעצור בערם אם לא נספק מידע ולוא מיזערי על כוונותינו. רק היום התקשרו מבני בריח, מועדון הנשיאים ונקראק וביקשו הנחיות. ביקשתי להמנע מכל פעולה בשלב זה. ככוונת ביאלקין היה לפרסם הודעה בגנות הסוכנות אך הפצתי שימנע מכך. אולם אני חוזר ומדגיש כי במצב הנוכחי קשה יותר לדרוש המנעות מפעולה מאשר לדחוף למעשים ועל כן עלינו להסכים ולנמק הדרישה להמנעות בצורה משכנעת ואמינה. מועדון הנשיאים (קבוצה מצומצמת) ואחרים ^{מסמך 7/83A} שאתרכם בנושא.
- ב. התקשר מרק טננבאום מהועד היהודי האמריקני. מסר כי הבוקר צלצל אליו דוגלס ממקום חופשתו (אמר לו כי הוא מרוגז מטיפולנו בפרסום. לדבריו החודעה פגעה באמינות האמריקנית בעיני הסודאנים, אחרי שהתחילו (האמריקנים) בסודיות המבצע. לדברי דוגלס מתקיימת היום פגישת של צוותים אמריקנים

תאריך: 7/1/85

אל: _____

דל: _____

סאה: _____

117/18

שירובו כדרכים חילושייות להוציא את "400 הנותרים" בסודאן. נקב כמושג של איחוד משפחות. לבסוף אמר דוגלס כי מוטב גם עכשיו להמנע מהצטרות כל שהן מצד האירגונים היהודיים כאן. טננבאום הציע עזרתו בפניה לממשלות ארופאיות כדי שאלו ימנו לסודאן וידרשו לא להפריע להמשך המבצע. ביקשתי ממנו לא לעשות זאת אלא ע"פ אישורנו.

ג. כנקראק ו-CJF כאן נודע כעה מלונדון כי בכוונת הסוכנות היהודית לפרטס הודעה בנושא. הדבר עומד כניגוד לבקשת תפוצות בחוזם 385 מהיום, סעיף 2

ד. חבריסקונא בחוזר.

ענבר

ד"ר שמואל א. ארנסון